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Регионална сарадња и сарадња

са Европском унијом, као и са

свим земљама у свету, умногоме

ће нам помоћи да допринесемо

стабилности и да сачувамо мир и

безбедност у региону, оценио је

министар одбране Александар

Вучић у панел-дискусији на тему

„Нова парадигма региона: 

да ли је Балкан коначно

успешна прича”

д о г � ђ � ј и

Д р у г и Б е о г р а д с к и б е з б е д н о с н и ф о р у м

Суочавање
са кризом

Д
руги Београдски безбедносни форум, који су заједнич-
ки организовали Београдски фонд за политичку изу-
зетност, Европски покрет у Србији и Београдски цен-
тар за безбедносну политику, окупио је у хотелу „Ха-
јат” од 20. до 23. септембра више од 300 домаћих и

страних стручњака који се баве безбедносним, спољнополитич-
ким и економским темама од регионалног и глобалног значаја.
Тема овогодишњег скупа била је „Суочавање са кризом: изазови
за демократију и безбедност”.

Први потпредседник владе и министар одбране Александар
Вучић учествовао је у панел-дискусији на тему „Нова парадигма
региона: да ли је Балкан коначно успешна прича” и истакао да се
Србија суочава са великим проблемима, имајући у виду Косово и
Метохију, питање територијалног интегритета, економску кризу,
организовани криминал који укључује и терористичке активности
и борбу против корупције. 

Према његовим речима, Србија као војно неутрална земља
остаје привржена сарадњи са државама чланицама Европске уни-
је и европским институцијама на плану заједничке безбедносне и
одбрамбене политике.

Снимио Ј. МАМУЛА



13

Просперитет је заједнички циљ

– Учешће припадника Министарства одбране и Вој-
ске Србије у мисијама ЕУ показатељ је политичке воље и
спремности наше државе и војске да преузму најсложе-
није задатке у супротстављању савременим безбедно-
сним изазовима – нагласио је министар Вучић, поручујући
да је циљ наше земље да у тесној сарадњи с партнерима
из ЕУ допринесемо регионалној, европској и глобалној
безбедности.

Он је истакао да је интерес свих земаља Западног Бал-
кана стабилан, безбедан и просперитетан регион, поручу-
јући да је то циљ који делимо и у чијем ћемо остварењу не-
поколебљиво наставити активно да учествујемо.

– Само унапређењем и продубљивањем регионалне са-
радње у области одбране и безбедности доприносимо бор-
би против глобалних безбедносних изазова попут терори-
зма, организованог криминала, енергетске безбедности,
сајбер безбедности, као и економске безбедности – подву-
као је министар Вучић.

Говорећи о проблему Косова и Метохије, министар Ву-
чић је рекао да Србија „веома високо цени допринос
КФОР-а у стварању мирног окружења на Косову”, али сма-
тра неприхватљивом његову улогу у формирању и обуци
косовских безбедносних снага.

Србија цени све активности КФОР-а које су у складу с
резолуцијом СБ УН 1244 и Кумановским споразумом и у
том смислу снажно подржава његов даљи останак у покра-
јини. 

– Истовремено, Србија оцењује неприхватљивом уло-
гу Кфора у формирању и обуци косовских безбедносних
снага и сматра да овај задатак није у складу с повереним
мандатом – упозорио је Вучић.

Нови мостови

Други Београдски безбедносни форум отворио је пре-
мијер Ивица Дачић, истичући да ће Влада Републике Србије
настојати да нађе решења за сва питања и изгради нове мо-
стове са земљама у региону.

Он је рекао да данас у региону Западног Балкана не по-
стоји дефинитиван епилог недавно завршених ратова, али
да се препознаје тенденција мирног решавања спорних пи-
тања, иако је Косово и даље један од потенцијално највећих
извора нестабилности у региону. 

– Признавање једнострано проглашене независно-
сти од појединих државарегиона допринело је усложња-
вању спољнополитичких прилика на Балкану и удаљи-
лонас од дијалога заснованог на међусобном поверењу –
рекао је Дачић и додао да је Србија спремна да настави
дијалог Београда и Приштине, у интересуграђана, али и
зато што жели да буде заслужна за јачање мира, стабил-
ности и регионалне сарадње.

– За разлику од модерне Европе, која је за мање од де-
сет година после Другогсветског рата почела га гради зајед-
ничке институције, ми на Балкану 20 година по завршетку
сукоба још живимо у прошлости. То је знак да не поштујемо
сами себе – сматра Дачић.

Током тродневних дискусија на форуму било је речи о
различитим аспектима суочавања са кризом и новим изазо-
вима за безбедност и демократију. На панелима и вечерњим
сесијама учесници су се бавили прошлошћу, садашњошћу и
будућношћу безбедносне заједнице на Балкану, европском
кризом економије и демократије, проблемима недовршеног
мира на Косову и Метохији, опасностима које доносе сајбер
криминал и ратови, новом улогом Кине, местом и утицајем
жена у области безбедности, миграцијама и последицама
које оне доносе европском идентитету...

На ова питања одговоре су дали бројни експерти који
се питањима безбедности баве са различитих позиција, као
чланови влада, професори универзитета, истраживачи, но-
винари...

У свакако пожељној тематској ширини и новом суоча-
вању са савременим ризицима и претњама миру и безбед-
ности, значај овогодишњег Београдског безбедносног фо-
рума пре свега је у указивању на значај регионалне сарадње
као услова мира и безбедности и бржег излажења из кризе.
Како је у име организатора истакла Соња Лихт, председница
Београдског фонда за политичку изузетност, изабрани пут
европских интеграција је добар и процеси помирења и јача-
ња поверења воде снажењу сваке државе и целог региона,
безбеднијег европског континента и света.ƒ

Б. М. – Р. М.

– Само унапређењем и продубљива-
њем регионалне сарадње у области одбра-
не и безбедности доприносимо борби про-
тив глобалних безбедносних изазова по-
пут тероризма, организованог кримина-
ла, енергетске безбедности, сајбер без-
бедности, као и економске безбедности –
истакао је министар Вучић.


